
ACTA DE LA JUNTA MUNICIPAL DEL DISTRITO ESTE

N.º de Acta: 1

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 22. febrero. 2022

Hora inicio / fin: 20:00 / 21:15

Lugar: Tenencia Alcaldía Este. Av. Hnos. Bou 27 bajo

Miembros Asistentes:

AMPARO MARCO GUAL Presidenta Nata

DAVID DONATE CASTIBLANQUE Presidente (Partido Socialista – PSPV)

JORGE RIBES VICENTE Vicepresidente (PSPV)

LUCIANO FERRER PONS Concejal (VOX)

SALVADOR HUGO LÓPEZ BERNARDO Vecino (Alcaldía)

JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA Vecino (Alcaldía)

SERGIO TOLEDO LLORENS Vecino (Partido Popular)

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ A VV Gumbau

ESTEBAN ADELL BOIX A VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez

JOAN BERNAT MAYOR AMPA CP Lluis Revest

Miembros Ausentes:

RAFA JIMÉNEZ CÉVOL Vecino (Ciudadanos)

VICKY AMORES HEREDIA A VV Rafalafena

JOSÉ D. PARRA CUARTERO A VV Doctor Marañón y Adyacentes (*)

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT A VV Rafalafena dels Tarongers (*)

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por la señora Presidenta se abre la sesión y antes de pasar al primer punto del 
orden del día, toma posesión del cargo de Vocal de la Junta y Consejo del Distrito Este el 
señor Joan Bernat Mayor, representando al AMPA CP Lluis Revest y sustituyendo a Nuria 
Solsona Sorribes. Para la toma de posesión del cargo de vocal, se sigue como referencia 
el Real Decreto 707/1979, de 5 de abril, por el que se establece la fórmula de juramento en 
cargos y funciones públicas.
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1º.- Aprobación del Acta de la sesión anterior de fecha 30 de noviembre de 
2021.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes.

2º.- Informe del Presidente. Presentación del proyecto de la Av. de Lidón.

El señor Presidente comenta, antes de pasar la palabra al Sr. Vicepresidente para 
que explique el proyecto de la Av de Lidón, que ya se han llevado a cabo varias reuniones 
con  asociaciones  vecinales  explicando  dicho  proyecto  y  aprovecha  también  el  señor 
Presidente para recordar que estará todos los miércoles de 9:30 a 11:30 en la Tenencia 
Alcaldía Este para atender a los vecinos que lo precisen. 

A  continuación  toma  la  palabra  el  señor  Vicepresidente  comentando  varios 
aspectos de lo que van a ser las obras de la Av de Lidón que empezaron la semana 
pasada. El señor Vicepresidente comenta que la idea es convertir ese vial emblemático en 
un  eje  ciclo-peatonal  dentro  del  marco  de  la  movilidad  urbana  sostenible,  es  decir, 
accesible, seguro y sostenible en el que convivan armónicamente peatones, bicicletas y 
vehículos a motor. Las premisas básicas, añade el señor Vicepresidente, es la puesta en 
valor de la Avenida. La necesidad de hacer un carril bici que transcurra desde la plaza M.ª 
Agustina hasta la Playa; tener un gran bulevar peatonal en la Ciudad.

Este proyecto tendrá un plazo de ejecución de 11 meses, con 3,3 millones de 
euros de inversión cofinanciada al 50% por fondos europeos FEDER y el Consistorio y 
consolidará  un  gran  eje  para  viandantes  y  un  nuevo  espacio  de  encuentro,  de  ocio 
saludable e impulso comercial.

La  planificación  de  las  obras  se  ha  dividido  en  tres  tramos.  Los  trabajos 
arrancaran en el trazado más alejado del centro urbano, el comprendido entre la rotonda 
de la ronda Norte y la basílica, para generar el menor tipo de molestias. El segundo tramo 
estará comprendido entre la rotonda de la ronda Norte y la  de Tombatossals.  En este 
tramo se actuará sobre dos zonas singulares,  como son el  parque de Rafalafena,  y el 
parque del Auditorio. El tercer tramo será entre Tombatossals y la plaza María Agustina, 
aprovechando  el  periodo  estival  para  minimizar  la  afección  a  vecinos,  escolares  y 
comercios. Junto al colegio Consolación y la rotonda Tombatossals se creará un espacio 
de encuentro con juegos infantiles y zona de descanso que incrementará al mismo tiempo 
la seguridad durante las entradas y salidas de escolares al centro. 

Ya finalizando su exposición, añade el señor Vicepresidente, que en cuanto a las 
plazas de aparcamiento que se eliminan en la propia Avenida, en el computo global de 
plazas que se generan en dicho proyecto se recuperan e incluso se aumenta el número de 
ellas.

Toma la palabra la señora Alcaldesa, Presidenata Nata de esta Junta, haciéndose 
eco de la exposición del proyecto de las obras de la Av de Lidón llevado a cabo por el 
señor Vicepresidente. Añade también la señora Alcaldesa que uno de los motivos por el 
que se eligió  la  ejecución de este proyecto fue el  poder  solicitar  los fondos europeos. 
Fondos europeos que exigen el cumplimiento de ciertas directrices. Este proyecto contó 
con un consenso político en un principio y también con un consenso social en lo que se 
refiere a los vecinos, y otra directriz importante es que permitirá la reducción en la emisión 
de CO2 en el ambiente.

Después de la exposición del proyecto de las obras de la Av de Lidón, el señor 
Toledo manifiesta,  en términos generales,  que no están de acuerdo con ese proyecto. 
Añade también que la Asociación de Vecinos Rafalafena no han acudido a esta reunión de 
la Junta en señal de protesta porque no se les ha recibido a una reunión que pidieron con 
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la Alcaldesa. El señor Bernat, por su parte, manifiesta su preocupación por los problemas 
de tráfico que se pudieran generar por las obras de la Av de Lidón, en la calle Villavieja,  
zona de colegios.

3º.-  Elección de un representante para el  Consejo Local de Seguridad de 
Castellón de la Plana.

El  Consejo  Local  de  Seguridad  de  Castellón  de  la  Plana,  explica  el  señor 
Presidente,  estará  compuesto  entre  otros  por  un  representante  de  las  asociaciones 
vecinales de cada uno de los distritos de la Ciudad. El señor presidente invita a los dos 
representantes de asociaciones vecinales presentes hoy en la Junta, a participar en dicho 
Consejo Local. Tras unos momentos de deliberación es el señor Esteban Adell Boix quien 
accede a participar en el Consejo Local de Seguridad.

Así  pues,  por  unanimidad  de  los  miembros asistentes  se acuerda  proponer  a 
Esteban  Adell  Boix  como  representante  de  la  Asociación  de  Vecinos  Bulevar  Vicente 
Blasco Ibáñez, en el Distrito Este, para que forme parte del Consejo Local de Seguridad de 
Castellón de la Plana.

4º.- Ruegos y preguntas.

Interviene  Esteban Adell Boix. Comenta que se debería de dotar de un mayor 
presupuesto para que se pudiera dar salida a todas o a una gran mayoría de las peticiones 
planteadas en estas Juntas, para que así, en cierta manera, los vecinos que acuden a las 
asociaciones  vecinales  pidiendo  mejoras  para  el  barrio  pudieran  ver  esos  resultados 
favorables. Si no es así, añade el señor Adell, los vecinos no acuden a las asociaciones, 
sino que presentan escritos al Ayuntamiento directamente, para pedir dichas mejoras.

Interviene  Sergio  Toledo Llorens.  El  señor  Toledo  pregunta  por  el  tema del 
nuevo  Conservatorio  de  Música,  en  qué  situación  se  encuentra.  La  señora  Alcaldesa 
comenta al respecto que la ubicación finalmente será en el solar frente a la Ciudad de la 
Justicia y es Presidencia de la Generalitat Valenciana la que irá marcando los plazos de 
ejecución.

Interviene Eva M.ª Jiménez Jiménez. La señora Jiménez comenta que se sigue 
acumulando agua en la calle Pablo Iglesias. Que hay unos pivotes en el carril bici en esa 
misma calle algo deteriorados. Y que al final de la calle Prim hay una farola  que ocupa 
toda la acera.

Y no habiendo más asuntos que tratar se levanta la sesión, siendo las veintiuna 
horas y quince minutos, extendiéndose de ella la presente acta firmada por el Presidente y 
el Secretario.

Diligencia para hacer constar que la presente acta se firma con el visto 
bueno  del  actual  Presidente  Jorge  Ribes  Vicente  designado  por  decreto  de 
Alcaldía,  2022-3458,  de  8  de  abril  de  2022,  debido  a  la  renuncia  del  anterior 
Presidente,  David  Donate  Castiblanque al  acta  de  Concejal,  mediante  escrito 
presentado el día 6 de abril de 2022.

(Documento firmado electrónicamente al márgen)
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ACTA DE LA JUNTA MUNICIPAL DEL DISTRICTE EST

Núm. d'Acta: 1

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 22. febrer. 2022

Hora inicie / fi: 20:00 / 21:15

Lloc: Tinència d’Alcaldia. Av Germans Bou, 27 baix

Membres Assistents:

AMPARO MARCO GUAL Presidenta Nata

DAVID DONATE CASTIBLANQUE Presidente (Partido Socialista – PSPV)

JORGE RIBES VICENTE Vicepresidente (PSPV)

LUCIANO FERRER PONS Concejal (VOX)

SALVADOR HUGO LÓPEZ BERNARDO Vecino (Alcaldía)

JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA Vecino (Alcaldía)

SERGIO TOLEDO LLORENS Vecino (Partido Popular)

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ A VV Gumbau

ESTEBAN ADELL BOIX A VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez

JOAN BERNAT MAYOR AMPA CP Lluis Revest

Membres Absents:

RAFA JIMÉNEZ CÉVOL Vecino (Ciudadanos)

VICKY AMORES HEREDIA A VV Rafalafena

JOSÉ D. PARRA CUARTERO A VV Doctor Marañón y Adyacentes (*)

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT A VV Rafalafena dels Tarongers (*)

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Per la senyora Presidenta s'obri la sessió i  abans de passar al primer punt de 
l'orde del dia, pren possessió del càrrec de Vocal de la Junta i Consell del Districte Est el 
senyor Joan Bernat Mayor, representant a l'AMPA CP Lluis Revest i  substituint a Nuria 
Solsona Sorribes.  Per a la presa de possessió del  càrrec de vocal,  se segueix  com a 
referència el Reial decret 707/1979, de 5 d'abril, pel qual s'estableix la fórmula de jurament 
en càrrecs i funcions públiques.

1r.- Aprovació de l'Acta de la sessió anterior de data 30 de novembre de 
2021.

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.
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2n.- Informe del President. Presentació del projecte de l'Av. de Lledó.

El senyor President  comenta,  abans de passar  la  paraula  al  Sr.  Vicepresident 
perquè explique el projecte de la Av de Lledó, que ja s'han dut a terme diverses reunions 
amb associacions veïnals explicant este projecte i aprofita també el senyor President per a 
recordar que estarà tots els dimecres de 9.30 a 11.30 en la  Tinència Alcaldia  Est per a 
atendre els veïns que ho necessiten. 

A  continuació  pren  la  paraula  el  senyor  Vicepresident  comentant  diversos 
aspectes  del  que  seran  les  obres  de  la  Av  de  Lledó que  van  començar  la  setmana 
passada. El senyor Vicepresident comenta que la idea és convertir eixe vial emblemàtic en 
un eix per a bicicletes i vianants dins del marc de la mobilitat urbana sostenible, és a dir, 
accessible, segur i sostenible en el qual convisquen harmònicament vianants, bicicletes i 
vehicles de motor. Les premisses bàsiques, afig el senyor Vicepresident, és la posada en 
valor de l'Avinguda. La necessitat de fer un carril bici que transcórrega des de la plaça M.ª 
Agustina fins a la Platja; tindre una un gran bulevard per als vianants a la Ciutat.

Este projecte tindrà un termini  d'execució d'11 mesos, amb 3,3 milions d'euros 
d'inversió cofinançada al 50% per fons europeus FEDER i el Consistori i consolidarà un 
gran eix per a vianants i un nou espai de trobada, d'oci saludable i impuls comercial.

La planificació de les obres s'ha dividit en tres trams. Els treballs arrancaren en el 
traçat  més allunyat  del centre urbà,  el  comprés entre la rotonda de la  ronda Nord i  la 
basílica, per a generar el menor tipus de molèsties. El segon tram estarà comprés entre la 
rotonda de la ronda Nord i la de Tombatossals. En este tram s'actuarà sobre dues zones 
singulars, com són el parc de Rafalafena, i el parc de l'Auditori. El tercer tram serà entre 
Tombatossals  i  la  plaça  María  Agustina,  aprofitant  el  període  estival  per  a  minimitzar 
l'afecció  a  veïns,  escolars  i  comerços.  Al  costat  del  col·legi  Consolació  i  la  rotonda 
Tombatossals es crearà un espai de trobada amb jocs infantils  i  zona de descans que 
incrementarà al mateix temps la seguretat durant les entrades i eixides d'escolars al centre. 

Ja  finalitzant  la  seua  exposició,  afig  el  senyor  Vicepresident,  que  quant  a  les 
places d'aparcament que s'eliminen en la pròpia Avinguda, en el compute global de places 
que es generen en este projecte es recuperen i fins i tot s'augmenta el nombre d'elles.

Pren la paraula la senyora Alcaldessa, Presidenata Nata d’esta Junta, fent-se eco 
de  l'exposició  del  projecte  de  les  obres  de  la  Av  de  Lledó dut  a  terme  pel  senyor 
Vicepresident. Afig també la senyora Alcaldessa que un dels motius pel qual es va triar 
l'execució d’este projecte va ser el poder sol·licitar els fons europeus. Fons europeus que 
exigeixen el compliment d'unes certes directrius. Este projecte va comptar amb un consens 
polític al principi i també amb un consens social pel que fa als veïns, i una altra directriu 
important és que permetrà la reducció en l'emissió de CO  en l'ambient.₂

Després de l'exposició  del  projecte de les obres de la  Av de  Lledó,  el  senyor 
Toledo manifesta, en termes generals, que no estan d'acord amb este projecte. Afig també 
que l'Associació de Veïns Rafalafena no han acudit a esta reunió de la Junta en senyal de 
protesta perquè no se'ls  ha rebut  a una reunió que van demanar amb l'Alcaldessa.  El 
senyor Bernat, per part seua, manifesta la preocupació pels problemes de trànsit que es 
pogueren generar per les obres de la Av de Lledó, al carrer la Vilavella, zona de col·legis.

3r.- Elecció d'un representant per al Consell Local de Seguretat de Castelló 
de la Plana.

El Consell Local de Seguretat de Castelló de la Plana, explica el senyor President, 
estarà compost entre altres per un representant de les associacions veïnals de cadascun 
dels  districtes  de  la  Ciutat.  El  senyor  president  convida  als  dos  representants 
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d'associacions veïnals presents hui en la Junta, a participar en este Consell Local. Després 
d'uns moments de deliberació és el senyor Esteban Adell Boix qui accedeix a participar en 
el Consell Local de Seguretat.

Així doncs, per unanimitat dels membres assistents s'acorda proposar a Esteban 
Adell Boix com a representant de l'Associació de Veïns Bulevard Vicente Blasco Ibáñez, en 
el Districte Est, perquè forme part del Consell Local de Seguretat de Castelló de la Plana.

4t.- Precs i preguntes.

Intervé Esteban Adell Boix. El senyor Comenta que s'hauria de dotar d'un major 
pressupost perquè es poguera donar eixida a totes o a una gran majoria de les peticions 
plantejades en estes Juntes, perquè així, en una certa manera, els veïns que acudeixen a 
les associacions  veïnals  demanant  millores per  al  barri  pogueren veure  estos resultats 
favorables. Si no és així, afig el senyor Adell, els veïns no acudeixen a les associacions, 
sinó que presenten escrits a l'Ajuntament directament, per a demanar estes millores.

Intervé  Sergio  Toledo  Llorens. El  senyor  Toledo  pregunta  pel  tema del  nou 
Conservatori de Música, en quina situació es troba. La senyora Alcaldessa comenta sobre 
este tema que la ubicació finalment serà en el solar enfront de la Ciutat de la Justícia i és 
Presidència de la Generalitat Valenciana la que anirà marcant els terminis d'execució.

Intervé Eva M.ª Jiménez Jiménez. La senyora Jiménez comenta que es continua 
acumulant aigua al carrer Pablo Iglesias. Que hi ha uns pivots en el carril  bici  en  este 
mateix carrer una mica deteriorats. I que al final del carrer Prim hi ha un fanal que ocupa 
tota la vorera.

I no havent-hi més assumptes que tractar s'alça la sessió, sent les vint-i-una hores 
i quinze minuts, estenent-se d'ella la present acta signada pel President i el Secretari.

Diligència per a fer constar que la present acta se signa amb el vistiplau de l'actual 
President Jorge Ribes Vicente designat per decret d'Alcaldia, 2022-3458, de 8 d'abril de 
2022, a causa de la renúncia de l'anterior President, David Donate Castiblanque a l'acta de 
Regidor, mitjançant escrit presentat el dia 6 d'abril de 2022.

(Document signat electrònicament al márgen)
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